

РОЛЬ АВСТРАЛІЇ У ЗМІЦНЕННІ ОБОРОНОЗДАТНОСТІ УКРАЇНИ: АНАЛІЗ ВІЙСЬКОВОЇ ДОПОМОГИ У 2022 – 2024 рр.

У статті проаналізовано військову підтримку України з боку Австралії в період російсько-Української війни протягом 2022 – 2024 років. Висвітлено ключові напрями допомоги, зокрема постачання бронетехніки, артилерійських систем, боеприпасів, безпілотних літальних апаратів та авіаційних засобів ураження. Охарактеризовано участь Австралії у міжнародних ініціативах, включно з «коаліцією дронів» та Міжнародним фондом для України під егідою Сполученого Королівства. Відзначено значення навчальної місії «Operation Kudu», в межах якої австралійські інструктори підготували понад 2 000 українських військовослужбовців. Розглянуто роль антидронових систем «Slinger» та логістичних дронів «Suraq Cogvo» у підвищенні ефективності ЗСУ на полі бою. Зазначено важливість стратегічних рішень Австралії щодо спільного виробництва артилерійських снарядів із Францією та розвитку національних виробничих потужностей у рамках програми «Guided Weapons and Explosive Ordnance Enterprise». Проаналізовано внесок Австралії у зміцнення оборонного потенціалу України шляхом передачі авіаційних бомб JDAM-ER, бойових танків M1A1 «Abrams» та бронетехніки. Зроблено висновок, що військова підтримка Австралії відіграла важливу роль у зміцненні обороноздатності України та підвищенні її бойових можливостей у протидії російській агресії.

Ключові слова: російсько-Українська війна, міжнародна військова допомога, Австралія, Україна, «Operation Kudu».

Постановка проблеми та її актуальність. Австралія, попри своє географічне віддалення від Європи, стала одним із ключових міжнародних партнерів України у наданні військової допомоги від початку повномасштабного російського вторгнення у 2022 р. Вона є найбільшим донором військової підтримки серед країн Азійсько-Тихоокеанського регіону, демонструючи стратегічну солідарність з міжнародною коаліцією, що підтримує Україну. Військова допомога Австралії охоплює широкий спектр ресурсів: від бронетехніки, артилерійських систем і авіаційних боеприпасів до сучасних безпілотних систем і навчальних програм для

Рудько Сергій Олексійович, кандидат історичних наук, доцент, викладач кафедри тактико-спеціальних дисциплін, Національна академія сухопутних військ імені гетьмана Петра Сагайдачного, м. Львів.

© Рудько С. О., 2025.

українських військовослужбовців. У період 2022 – 2024 рр. Австралія продемонструвала гнучкість у наданні як матеріально-технічної підтримки, так і навчальних ініціатив. Важливість дослідження полягає у необхідності систематизації та аналізу внеску Австралії у зміцнення оборонного потенціалу України та окреслення перспектив подальшої співпраці у сфері оборони.

Аналіз попередніх досліджень і публікацій показує, що військова підтримка Австралії Україні протягом 2022 – 2024 рр. висвітлена в аналітичних оглядах, офіційних звітах, на різних медіаресурсах. Важливе місце займають матеріали міжнародних платформ, що спеціалізуються на військовій тематиці, зокрема Militarnyi, Defense Express, Australian Defence, Breaking Defense, DefBrief, Defence Blog, Forces News та Army Recognition. Ці джерела надають детальну інформацію про масштаби, структуру та особливості військової допомоги Австралії. Важливим інструментом для оперативного інформування залишаються соціальні медіа, де офіційні особи, як-от посол України в Австралії Василь Мирошніченко, міністр закордонних справ України Дмитро Кулеба, міністр оборони України Олексій Резніков та надзвичайний і повноважний посол Австралії в Україні Пол Леманн, повідомляють про нові пакети допомоги та їх значення для обороноздатності України. Іноземні та українські ЗМІ, серед яких ABC News, 9News, The West Australian, Le Monde, The Guardian, NV.ua та Telegraf, висвітлюють різні аспекти військової співпраці між країнами. Однак більшість джерел акцентують увагу на окремих епізодах допомоги, не завжди пропонуючи цілісний аналіз австралійської стратегії підтримки України. Єдиною науковою публікацією, дотичною до теми дослідження, є стаття О. Зернецької та О. МIRONЧУК «Внесок Австралії як основного союзника США поза НАТО у допомогу Україні в протистоянні російській військовій агресії в 2014 – 2023 рр.». Авторки частково висвітлюють питання військової допомоги Австралії Україні у 2022 – 2023 рр. Важливими джерелами також є офіційні документи Міністерства оборони Австралії, Міністерства закордонних справ і торгівлі Австралії, Прем'єр-міністра Австралії, Кабінету Міністрів України та Офісу Президента України. Доповнює цю картину інформація, розміщена на офіційних сторінках компаній, які беруть участь у виробництві військової техніки або відповідають за інші складові допомоги, зокрема Sentinel Boats, SPEEZD,

Thales Group. Сукупність цих джерел дозволяє сформувати комплексне уявлення про масштаби та стратегічне значення військової підтримки Австралії для України.

Мета статті – висвітлити внесок Австралії у зміцнення обороноздатності України через аналіз військової допомоги, наданої у період 2022 – 2024 рр., систематизувати ключові напрями підтримки та оцінити вплив австралійської допомоги на оборонний потенціал ЗСУ.

Виклад основного матеріалу дослідження. З 2014 р. до початку повномасштабного вторгнення росії Австралія надавала Україні підтримку, спрямовану на зміцнення її обороноздатності, що включала передачу нелетального військового обладнання, захисних комплектів, медичних засобів та організацію тренувань для українських військовослужбовців. Австралія засудила окупацію Криму у 2014 р., підтримала суверенітет та територіальну цілісність України й разом з іншими партнерами долучилася до міжнародних санкцій проти росії. Вона стала одним зі співавторів резолюції ООН про права людини у Криму та сприяла донесенню української позиції до країн Тихоокеанського регіону. Канберра продовжувала посилювати фінансові обмеження щодо російських фізичних та юридичних осіб після ескалації конфлікту у 2017 і 2018 рр., включно із санкціями за захоплення українських кораблів у Керченській протоці (Зернецька, МIRONЧУК, 2023: 51). Ці заходи відображали стратегічну позицію Австралії щодо підтримки міжнародного правопорядку та протидії агресії.

Після лютого 2022 р. Австралія стала одним із ключових партнерів України серед західних держав у наданні військової допомоги. Незважаючи на те, що Австралія не є членом НАТО, країна демонструє високий рівень міжнародної солідарності та стратегічної підтримки України, що значно доповнює зусилля інших західних союзників. Рішення Канберри щодо надання військової допомоги базувалися на усвідомленні необхідності негайного посилення обороноздатності України та забезпечення критично важливих ресурсів. Уряд Австралії оперативно відреагував на вторгнення росії, оголосивши у березні 2022 р. перші масштабні пакети військової допомоги. Ці кроки стали важливим сигналом міжнародної солідарності та підтвердженням готовності Австралії брати активну участь у глобальній коаліції на підтримку України.

Уже 1 березня 2022 р. австралійській уряд виділив 70 мільйонів доларів на летальну військову допомогу, включаючи ракети та зброю, а також нелетальне військове обладнання та медичні засоби. Австралія підкреслила свою солідарність з міжнародними партнерами, включаючи Велику Британію, США, Канаду та ЄС, у протидії агресії росії (*Australian support, 2022*).

20 березня 2022 р. уряд Австралії оголосив про розширення підтримки України, виділивши додатково 21 млн доларів на військову допомогу для ЗСУ. Цей пакет включав оборонне обладнання та матеріали зі складів австралійських збройних сил (*Additional support, 2022*).

31 березня 2022 р. уряд Австралії оголосив про надання додаткової військової допомоги Україні на суму 25 млн австралійських доларів. Новий пакет включав тактичні приманки, безпілотні наземні та повітряні системи, пайки та медичні засоби (*Additional military, 2022*).

11 квітня 2022 р. посол України в Австралії Василь Мирошниченко оголосив про додатковий пакет військової допомоги на суму 20 млн доларів, який включав не лише бойову техніку та боеприпаси, але й інноваційні технології, що мають стратегічне значення для підвищення ефективності Сил оборони України. Серед цих технологій особливе місце займає 3D-принтер для металу Spee3D вартістю близько 1 мільйона доларів. Завдяки унікальній технології холодного напилення Supersonic 3D Deposition цей пристрій дозволяє швидко виготовляти металеві деталі для понад 40 типів броньованих платформ і застарілих систем військового обладнання безпосередньо на місці (*SPEE3D, 2023*). Це забезпечує оперативний ремонт техніки, мінімізує залежність від складної логістики постачання запчастин і суттєво підвищує боєздатність українських підрозділів. Важливість такого обладнання в умовах бойових дій важко переоцінити, адже воно дозволяє швидко реагувати на технічні виклики та підтримувати функціонування критично важливих елементів військової інфраструктури.

Окрім фінансової підтримки, Австралія зосередила увагу на постачанні критично важливих ресурсів, таких як артилерія та бронетехніка, які стали ключовими у стримуванні російської агресії у 2022 р. Передача зброї, військової техніки та обладнання була спрямована на негайне посилення обороноздатності України.

У квітні 2022 р. Австралія передала Україні шість гаубиць M777 та боєприпаси до них (*Australia sends, 2022*). Австралія разом зі США та Канадою передала Україні понад 200 одиниць цих систем, що значно посилило вогневу міць ЗСУ. Ці гаубиці відзначаються високою мобільністю, точністю та надійністю, що дозволяє ефективно змінювати позиції, вести контрбатарейну боротьбу та знищувати ворожі артилерійські батареї, бронетехніку та живу силу. Порівняно з радянськими аналогами, M777 мають переваги у дальності стрільби, ергономічності та швидкості наведення, що підвищує ефективність бойових операцій (*Михайлова, 2024; M777 у ЗСУ, 2022*).

Того ж місяця у відповідь на особисте звернення Президента Володимира Зеленського до австралійського парламенту Австралія погодилася передати Україні броньовані машини MRAP Bushmaster PMV. Кількість і точний термін поставок не вказувались (*Scott Morrison, 2022*). Австралійський уряд оперативно відповів на цей запит. Уже 5 квітня перша партія цих бронемашин була готова до відправки. Машини пройшли необхідну підготовку та оснащення (*Exclusive pic, 2022*). Загалом у квітні 2022 р. Австралія передала 20 «Bushmaster» на суму 50 мільйонів австралійських доларів (*Vasyl Myroshnychenko, 2022*).

Бронемашини Bushmaster, виготовлені австралійським підрозділом компанії Thales, відомі своєю надійністю та здатністю забезпечувати ефективний захист солдатів у бойових умовах. Вони продемонстрували високу ефективність під час активних бойових дій, гарантуючи екіпажу надійний захист та необхідний рівень комфорту. Десантники 80-ї окремої десантно-штурмової бригади підтвердили ці характеристики під час зустрічі з австралійським сенатором Девідом Ваном на передових позиціях (*Командування, 2022*).

У травні 2022 р. Австралія оголосила про додаткову військову допомогу Україні, що включала 14 бронетранспортерів M113AS4 та додатково 20 броньованих автомобілів Bushmaster. Окрім техніки, Австралія надала 60 палет медичних засобів, а також обладнання для радіаційного моніторингу та індивідуального захисту, наданих організаціями ARPANSA та ANSTO. Загальна вартість нової допомоги склала 60,9 млн австралійських доларів (*M113s, 2022*).

У червні 2022 р. Австралія розпочала передачу Україні обіцяних бронетранспортерів M113AS4. Ці машини були спрямовані для підсилення мобільності українських військових підрозділів і забезпечення їхнього захисту під час виконання бойових завдань. Спочатку було відправлено чотири з 14 бронетранспортерів, а також додаткові «Bushmaster», протитанкову зброю, безпілотні системи та боєприпаси (Edwards, 2022).

Саме австралійські бронетранспортери M113AS4, рідкісної логістичної версії ALV (Armoured Logistics Vehicle), стали важливим елементом підтримки українських механізованих підрозділів. Ці машини, призначені для перевезення вантажів, забезпечували доставку боєприпасів, палива та провіанту на передову, а також могли використовуватись для транспортування піхоти чи буксирування артилерійських систем, таких як 105-мм гаубиці L119. Висока вантажопідйомність (до 7 тонн) та можливість адаптації до різних бойових завдань зробили M113AS4 ALV універсальними платформами, що дозволили ЗСУ ефективно підтримувати бойові дії в умовах активних зіткнень (ЗСУ, 2023).

Під час історичного візиту прем'єр-міністра Австралії Ентоні Албанізі до Києва 3 липня 2022 р. було оголошено про додатковий пакет військової допомоги, який включав 14 бронетранспортерів M113AS4, 20 броньованих автомобілів «Bushmaster», безпілотники, військове обладнання та техніку. Також Австралія пообіцяла підтримку у міжнародних розслідуваннях воєнних злочинів, нові санкції проти російських посадовців та заборону на імпорт російського золота (Глава держави, 2022). У жовтні 2022 р. Австралія оголосила про передачу додаткових 30 бронемашин «Bushmaster». Ця поставка стала частиною чергового пакета військової допомоги Україні (Dmytro Kuleba, 2022).

Бронетранспортери «Bushmaster» відіграли важливу роль у Слобожанському контрнаступі у вересні 2022 р., забезпечивши високу мобільність українських підрозділів, оперативне перекидання особового складу та надійний захист від мін і обстрілів. Завдяки своїй стійкості та маневреності ці бронемашини дозволили українським військовим ефективно просуватися вперед, утримувати зайняті позиції та виконувати бойові завдання в умовах інтенсивних зіткнень. За словами Міністра оборони України Олексія Резнікова, саме завдяки бронетранспортерам Bushmaster ЗСУ успішно вийшли на річку Оскіл та продовжили

звільнення територій Харківської області (*Oleksii Reznikov, 2022*). Цей приклад демонструє вагомий внесок австралійської військової допомоги у досягнення стратегічних цілей України під час контрастувальних дій.

Окрім бронетранспортерів та бронемашин, важливим компонентом австралійської військової підтримки стали бойові танки M1A1 «Abrams», які здатні значно підсилити бронетанкові підрозділи ЗСУ. 16 жовтня 2024 р. міністр оборонної промисловості Австралії Пет Конрой, перебуваючи в Лондоні перед зустріччю з міністрами оборони НАТО в Брюсселі, оголосив про передачу Україні 49 бойових танків M1A1 «Abrams» у межах військової допомоги на суму 245 млн доларів. Це танки, які наближаються до завершення свого терміну служби та плануються до заміни на нові M1A2. Частина танків потребує технічного доопрацювання, тоді як інші можуть бути використані для запасних частин або виконання допоміжних завдань. Посол України в Австралії Василь Мирошниченко привітав це рішення, наголосивши на важливості танків для зміцнення оборонних позицій українських військових, а також на їхньому вже наявному досвіді експлуатації M1A1 «Abrams». Передача танків відбулася після отримання дозволу від уряду США відповідно до міжнародних правил контролю за торгівлею зброєю (*Greene, 2024*).

30 січня 2023 р. Франція та Австралія домовилися про спільне виробництво й постачання Україні кількох тисяч 155-мм артилерійських снарядів. Виробництво здійснюватиме французька компанія «Nexter», тоді як Австралія відповідатиме за постачання пороху. Цю ініціативу оголосили міністри оборони Франції Себастьян Лекорню та Австралії Річард Марлз. Обидві сторони підкреслили стратегічну важливість цієї співпраці, яка також сприяє відновленню відносин після дипломатичної напруженості, викликаній скасуванням австралійського контракту на французькі підводні човни у 2021 р. (*France and Australia, 2023*).

Подальшим кроком у зміцненні оборонного потенціалу та підтримці міжнародних партнерів стало оголошення міністром Петом Конроем про плани розширення національного виробництва 155-мм артилерійських снарядів у межах програми Guided Weapons and Explosive Ordnance Enterprise вартістю 21 млрд доларів. Про це він заявив під час візиту до Вашингтона у жовтні 2024 р. (*Mehta, 2024*). Австралія ставить за мету створити

масштабовані та гнучкі виробничі потужності, які не лише задовольняють внутрішні оборонні потреби країни, але й забезпечать стабільні постачання критично важливих боєприпасів для України. В умовах затяжної війни та високого попиту на 155-мм снаряди цей крок є вагомим внеском у підтримку української обороноздатності. Рішення Австралії підкреслює стратегічну важливість України для глобальної безпеки та демонструє готовність Канберри брати активну участь у підтримці партнерів, які протистоять агресії.

Під час візиту до України 10 липня 2023 р. міністр оборони Австралії Річард Марлз оголосив про новий пакет допомоги на суму 100 млн доларів. Половину цієї суми було заплановано витратити на постачання переносних ЗРК, понад 30 млн – на безпілотники в рамках «коаліції дронів», а решту – на інші військові потреби, зокрема боєприпаси класу «повітря-земля». Сторони також обговорили стратегічну співпрацю, підкресливши важливість довгострокових перспектив партнерства (*Австралія готує*, 2023).

У червні 2023 р. прем'єр-міністром Австралії Ентоні Албанізі було оголошено про черговий пакет допомоги Україні на суму близько 74 мільйонів доларів. Він включав 70 одиниць військової техніки: 28 бронетранспортерів M113AS4, 14 спеціальних оперативних машин Supacat HMT Extenda Mk2 для Сил спеціальних операцій, 28 вантажівок RMMV HX40M та 14 причепів до них, а також 105-мм артилерійські боєприпаси (*Australia pledges further*, 2023). Останні дуже важливі, оскільки використовуються для переданих Сполученим Королівством та Новою Зеландією легких гаубиць L119, а також танків Leopard 1, які Україна отримала від Німеччини, Данії та Нідерландів. Цей пакет допомоги відображає стратегічний підхід Австралії до підтримки України, забезпечуючи як мобільність і вогневу міць на полі бою, так і ефективну інтеграцію з технікою, наданою іншими міжнародними партнерами.

12 липня 2023 р. австралійський уряд пообіцяв передати черговий транш військової допомоги Україні. Серед іншого до нього увійшли 30 бронеавтомобілів «Bushmaster». За перший рік російського вторгнення Австралія уже передала ЗСУ 90 таких бронемашин (*Австралія передасть*, 2023). На початок грудня 2023 р. бронеавтомобілі було доставлено в Україну. Про це повідомив посол Австралії в Україні Пол Леманн. Але він не уточнив кількість переданої техніки (*Paul Lehmann*, 2023).

У серпні 2023 р. австралійська компанія «Thales Australia», за підтримки Міністерства оборони, передала Україні обмежену партію штурмових гвинтівок Australian Combat Assault Rifle (ACAR) калібрів 5.56 мм і 7.62 мм. Ця поставка дозволила українським військовим оцінити ефективність зброї для потенційних майбутніх замовлень. ACAR вирізняється високими технічними характеристиками, такими як міцність, надійність та адаптивність до різних бойових умов (*Thales supplies ACAR, 2023*).

Попри значний обсяг наданої за півтора роки повномасштабної війни військової підтримки, внесок Австралії у допомогу Україні станом на літо 2023 р. становив лише 0,5% від надприбутків, отриманих завдяки зростанню цін на сировину через війну. Це викликало критику з боку опозиції та експертів, які закликали уряд посилити підтримку України та зрівняти обсяги допомоги з іншими країнами, що не входять до НАТО. Водночас міністр оборони Австралії Річард Марлз запевнив, що його країна залишається найбільшим донором військової допомоги Україні в Індо-Тихоокеанському регіоні, окрім США, підкреслюючи стратегічну важливість своєї участі у підтримці безпеки України (*Зернецька, Мирончук, 2023: 57*).

З розвитком війни Австралія продовжила адаптувати свою допомогу, забезпечуючи сучасні технології та системи протидії новим викликам на полі бою. Особливу увагу було приділено БПЛА, системам протиповітряної оборони та інноваційним рішенням у сфері військових технологій.

У квітні 2023 р. австралійська компанія «Electro Optic Systems» (EOS) підписала угоду з українським державним підприємством «СпецТехноЕкспорт». Згідно з домовленістю, протягом 2023 – 2024 рр. Україна отримала до 100 дистанційно керованих бойових модулів Remote Weapon Systems, включно із запасними частинами та технічним обслуговуванням (*EOS, 2023*). У грудні того ж року представники EOS оголосили про передачу Україні сучасних систем протидії дронам «Slinger». Ці мобільні установки оснащені передовими технологіями відстеження та стабілізації, що забезпечують високу точність ураження повітряних цілей. Системи «Slinger» спеціально розроблені для боротьби з невеликими безпілотниками і можуть бути легко інтегровані як у цивільну, так і у військову автомобільну техніку. Комплекс включає оптико-електронну систему, радар, 30-мм гармату

«Bushmaster» M230LF і кулемет калібру 7.62 мм FN MAG, що дозволяє знищувати БПЛА на відстані 1–1,4 км. Вартість одного ураження дрона за допомогою «Slinger» становить від 155 до 1 550 доларів, що робить ці системи економічно ефективними для регулярного використання (*Hermant, 2023*).

Станом на початок 2025 р. Україна отримала першу партію з 10 одиниць Slinger. Загалом було замовлено 160 таких систем: 110 призначені для встановлення на бронетранспортери M113AS4, а ще 50 – для інтеграції на бронемашини, виготовлені українською компанією «Практика». Очікується, що решта замовлених систем буде поставлена протягом 2025 р. (*Malyasov, 2023*).

Важливим складником допомоги Австралії Силам оборони України є безпілотні літальні апарати з різноманітними функціональними можливостями. Вони можуть виконувати як розвідувальні, ударні, так і логістичні завдання, забезпечуючи гнучкість у застосуванні та підвищуючи ефективність бойових операцій.

У серпні 2022 р. було оголошено про передачу Україні 300 дронів-камікадзе DefendTex D40, що мали посилити оборонний потенціал ЗСУ поряд із такими системами, як Warmate, Switchblade 300 та Phoenix Ghost. DefendTex D40 є універсальними баражуючими боєприпасами, здатними виконувати як розвідувальні, так і ударні завдання. Завдяки компактним розмірам, можливості запуску зі стандартних гранатометів і дистанційному керуванню через планшетний пристрій ці дрони забезпечують високу мобільність, точність та ефективність ураження цілей (*Australia to offer, 2022*).

У лютому 2023 р. Канберра оголосила про передачу Україні розвідувальних БПЛА. Хоча точна кількість та тип цих апаратів не були вказані, відомо, що загальна вартість безпілотної системи становить 33 млн доларів (*Doran, 2023*). Окрім розвідувальних дронів, Австралія також надала Україні значну кількість недорогих одноразових вантажних безпілотників Precision Payload Delivery System, розроблених компанією «Sypaq Corvo». Ці «картонні» дрони використовуються для забезпечення логістичних завдань у зоні бойових дій. Починаючи з березня 2023 р., щомісяця в Україну доставляється близько 100 одиниць таких апаратів. Основне призначення цих дронів – доставка боєприпасів, медикаментів та продовольства на передові позиції. Однак їх функціонал може бути розширений для проведення розвідки та

здійснення скидів вибухових пристроїв. Моделі цих БПЛА здатні транспортувати від 3 до 5 кг корисного навантаження на відстань від 40 до 120 км (*Одноразові австралійські*, 2023). Завдяки матеріалам, зокрема просякнутому воском картону, вони є економічно вигідними у виробництві, з вартістю однієї одиниці близько 3169 доларів (*The flat-packed cardboard drones*, 2023).

У серпні 2023 р. з'явилися повідомлення про застосування цих БПЛА під час удару по російському військовому аеродрому у Курську. У ніч на 27 серпня 16 дронів-камікадзе атакували ціль, пошкодивши чотири літаки Су-30, один МіГ-29, радары комплексу С-300 та два ЗРК «Панцир-С1» (*По аеродрому*, 2023). Завдяки своїй конструкції, що робить їх майже не помітними для ворожих радарів, ці дрони змогли подолати ешелоновану систему ППО противника та досягти цілей, спричинивши значні пошкодження інфраструктури аеродрому. Цей випадок продемонстрував потенціал «картонних» дронів у виконанні як допоміжних, так і ударних завдань, що значно підвищує можливості українських сил у протистоянні технічно переважаючому противнику. Водночас офіційного підтвердження використання саме цих дронів у зазначеній операції наразі немає.

Австралія приєдналася до «коаліції дронів», очолюваної Великою Британією та Латвією, для надання Україні безпілотних систем. 21 березня 2024 р. міністр оборони Австралії Річард Марлз оголосив про це на спільній прес-конференції з міністром оборони Сполученого Королівства Грантом Шаппсом (*Australia joins*, 2024). Участь Австралії в цьому проєкті є логічним продовженням її зобов'язань щодо військової підтримки України. Це також демонструє стратегічну важливість міжнародного партнерства для досягнення спільної мети – забезпечення стабільності та безпеки у регіоні в умовах сучасних викликів.

На тлі загострення воєнних дій Австралія посилила свої зобов'язання перед Україною, оголосивши нові масштабні пакети допомоги у 2024 р. Напередодні другої річниці повномасштабного вторгнення росії, у лютому 2024 р., уряд Австралії виділив 50 мільйонів доларів до Міжнародного фонду для України, який адмініструється Міністерством оборони Сполученого Королівства. Ці кошти спрямовані на закупівлю пріоритетного військового обладнання, що включає як летальну, так і нелетальну допомогу (*\$50 million*, 2024).

11 липня 2024 р. Австралія оголосила про рекордний пакет військової допомоги Україні на суму 250 млн доларів, який включатиме керовані та зенітні ракети, протитанкову зброю, боєприпаси та спорядження. Це рішення було оголошено Міністром оборони Річардом Марлзом під час саміту НАТО у Вашингтоні (*Australia pledges increased, 2024*). Серед іншого, до цього пакета допомоги увійшли авіаційні бомби Joint Direct Attack Munition Extended-Range (JDAM-ER), які були зняті з озброєння Королівських військово-повітряних сил після виведення з експлуатації винищувачів F/A-18A/B Hornet у 2021 р. Ще у квітні 2024 р. Канберра офіційно підтвердила передачу Україні JDAM-ER (*Felton, 2024*). Ці високоточні авіаційні бомби суттєво підвищують здатність ВПС України до ефективного ураження ворожих об'єктів на великих відстанях, що робить їх важливим елементом у посиленні оборонного потенціалу країни.

Австралія підтримує Україну не лише матеріальними ресурсами, а й через стратегічні ініціативи. Зокрема, наприкінці жовтня 2023 р., для забезпечення захисту гуманітарної та військової підтримки до Німеччини було направлено літак дальнього радіолокаційного виявлення E-7A Wedgetail Королівських ВПС Австралії. Цей крок відповідав зобов'язанням, узятим під час саміту НАТО в липні 2023 р. Літак створює додаткове радіолокаційне покриття, що дозволяє відстежувати переміщення російської авіації, фіксувати запуски ракет і проводити радіоелектронну розвідку на відстані до 1000 км (*Australia providing, 2023*).

У травні 2024 р. було заявлено про передачу для ВМС України катерів Sentinel 830R. Ці жорстко-корпусні надувні човни є частиною військової допомоги на суму 100 млн доларів, оголошеної урядом Австралії. Катери призначені для виконання широкого спектру завдань, зокрема операцій на річках та у відкритому морі (*Ukrainian Ambassador, 2024*).

Австралія усвідомила важливість не лише матеріальної підтримки, а й підготовки особового складу, активно долучившись до міжнародних навчальних програм для українських військових. Вона є однією з ключових країн, що бере участь у багатонаціональній місії «Operation Interflex» під керівництвом Сполученого Королівства. Австралійські сили оборони зробили значний внесок у навчання військовослужбовців ЗСУ на території Великої Британії в межах місії «Operation Kudu». На початку 2023 р. до

навчальної програми долучилися перші 39 австралійських військових, переважно з першої бригади 5 RAR (Королівський австралійський полк). Загалом до кінця 2023 р. Австралія направила до Сполученого Королівства близько 70 інструкторів для підготовки українських військовослужбовців. Програма тренувань зосереджена на базовій тактиці піхоти, орієнтованій на бойові дії в міських і лісистих районах (Hurst, 2023). До кінця 2023 р. понад 2 000 українських військових пройшли навчання під керівництвом австралійських інструкторів (Operation Kudu, 2024).

Таблиця 1

Військова допомога Австралії (2022 – 2024 рр.)

Найменування	Тип	Країна та компанія виробник	Дата передачі	Кількість
M777	Артилерійська установка	США, BAE Systems	квітень 2022	6
Bushmaster PMV	Бронемашина	Австралія, Thales Australia	квітень 2022	120
M113AS4	Бронетранспортер	США, FMC Corporation	червень 2022	56
Supacat HMT Extenda MK2	Багатоцільовий тактичний автомобіль високої мобільності	Велика Британія, Supacat	червень 2023	14
RMMV HX 40M	Броньована військова вантажівка	Німеччина, Rheinmetall MAN Military Vehicles	червень 2023	28 одиниць, 14 причепів
M1A1 Abrams	Танк	США, General Dynamics Land Systems	жовтень 2024	49
DefendTex D40	Дрон-камікадзе	Австралія, DefendTex	серпень 2022	300
Corvo PPDS	Розвідувальний БПЛА	Австралія, SYPAQ Systems	березень 2023	100+ щомісяця
Remote Weapon Systems	Керовані бойові модулі	Австралія, Electro Optic Systems	квітень 2023	близько 100
Slinger	Система протидії дронам	Австралія, Electro Optic Systems	грудень 2023	160
Sentinel 830R	Жорстко-корпусний надувний човен	Австралія, Sentinel Boats	травень 2024	14
JDAM-ER	Керована авіаційна бомба	США, Boeing	квітень 2024	+
Australian Combat Assault Rifle	Штурмова гвинтівка	Австралія, Thales Australia	серпень 2023	+

У грудні 2023 р. Австралійські сили оборони розпочали ротацию персоналу з метою розширення військової місії «Operation Kudu». Для підтримки цієї ініціативи Канберра виділила додаткові 186 млн доларів, що передбачає фінансування підготовки українських військових у Великій Британії, а також закупівлю вогнепальної зброї, боєприпасів та аmunіції. Програма передбачала збільшення кількості австралійських інструкторів до 90 осіб у 2024 р. (Greene, 2023). Цей крок підкреслює довгострокову відданість Австралії підтримці обороноздатності України та розвитку ключових військових навичок в українських військово-службовців.

Протягом 2024 р. австралійські інструктори розширили програму підготовки молодших командирів для ЗСУ в межах місії «Operation Kudu». Інструктори з Королівського австралійського полку зосередили увагу на навчанні тактиці бою в міських, сільських та траншейних умовах, а також на медичній підготовці та навичках володіння особистою зброєю. Основною метою навчальної програми стало відтворення реалістичних бойових сценаріїв і підвищення ефективності українських підрозділів у бойових умовах. Українське командування високо оцінило якість підготовки, забезпечену австралійськими інструкторами (Government, 2024).

Висновки. Австралія продемонструвала високий рівень стратегічної гнучкості, оперативності та політичної рішучості у наданні військової підтримки Україні в період 2022 – 2024 рр. Виділивши понад 1,3 млрд доларів, вона забезпечила Сили оборони України широким спектром ресурсів. Австралія активно долучилася до багатонаціональних ініціатив, таких як «коаліція дронів» та Міжнародний фонд для України, що підкреслює її інтегрованість у глобальну систему безпеки. Важливою складовою підтримки стала програма навчань українських військово-службовців в межах операції «Operation Kudu», яка забезпечила підготовку понад 2 000 українських військових. Загалом австралійська допомога створила міцний фундамент для подальшого розвитку обороноздатності України, забезпечивши ЗСУ сучасними системами озброєння, технікою та технологіями, що підвищили ефективність бойових операцій. Передані ресурси забезпечили можливість оперативного реагування на загрози, мобільність підрозділів, точність ударів по важливих цілях і

надійний захист особового складу. Інноваційні рішення дозволили покращити логістику, підтримку техніки та забезпечення боєздатності військ у складних умовах. Ця підтримка продемонструвала важливість стратегічного партнерства та міжнародної солідарності у протидії сучасним безпековим викликам.

Використані посилання

Австралія готує для України новий пакет допомоги, що включатиме дрони та ПЗРК (2023). Кабінет Міністрів України. 10 липня. URL: <https://cutt.ly/wrww6vYz> [дата звернення: 04.01.2025].

Австралія передасть бронетехніку для України. (2023). *Military*. 12 Липня. URL: <https://cutt.ly/Rrweqf8e> [дата звернення: 04.01.2025].

«Великий крок уперед». Австралія надасть Україні додаткову військову допомогу на 20 мільйонів доларів – посол (2022). *NV.ua*. 11 квітня. URL: <https://cutt.ly/QrwewDA1> [дата звернення: 04.01.2025].

Глава держави у Києві зустрівся з Прем'єр-міністром Австралії (2022). Офіс Президента України. 3 липня. URL: <https://cutt.ly/Yrwew6Rz> [дата звернення: 04.01.2025].

Зернецька О., Мирончук О. (2023). Внесок Австралії як основного союзника США поза НАТО у допомогу Україні в протистоянні російській військовій агресії в 2014–2023 рр. *Американська історія та політика*. № 16. С. 49–60.

ЗСУ на Сході використовують рідкісне «вантажне бронетаксі» на базі M113 з Австралії (2023). *Defense Express*. 26 березня. URL: <https://cutt.ly/WrweemaB> [Accessed: 06.01.2025].

Командування Десантно-штурмових військ Збройних Сил України (2022). Більше озброєння і військової техніки, більше дипломатичної підтримки Україні пообіцяв сенатор Австралійського парламенту. 3 липня. URL: <https://fb.watch/wOuN84Aпса/> [дата звернення: 04.01.2025].

Михайлова Г. (2024). «Три сокири» допомагають ЗСУ знищувати ворога на фронті: фото, відео. *Telegraf*. 1 червня. URL: <https://cutt.ly/Crwee5rK> [Accessed: 06.01.2025].

M777 у ЗСУ: усі подробиці – від снарядів до системи управління вогнем та що говорять самі бійці (2022). *Defense Express*. 14 травня. URL: <https://cutt.ly/irwetu4M> [Accessed: 06.01.2025].

Одноразові австралійські дрони з картону на службі українського війська (2023). *Military*. 20 березня. URL: <https://cutt.ly/grwetTBM> [дата звернення: 04.01.2025].

По аеродрому у Курську вдарили дрони... з картону: журналіст показав відео випробувань (2023). *Telegraf*. 31 серпня. URL: <https://cutt.ly/mrweytjp> [Accessed: 03.01.2025].

\$50 million Australian support for International Fund for Ukraine. (2024). Australian Department of Defence. 15 February. URL: <https://cutt.ly/6rweySYT> [Accessed: 04.01.2025].

Additional military assistance to Ukraine. (2022). Australian Department of Defence. 31 March. URL: <https://cutt.ly/nrweut8L> [Accessed: 04.01.2025].

Additional support to Ukraine. (2022). Australian Department of Foreign Affairs and Trade. 20 March. URL: <https://cutt.ly/PrweuWk6> [Accessed: 04.01.2025]

Andrew Greene. (2022). Exclusive pic of one of the first four Australian Bushmasters freshly repainted and refitted ahead of being flown to Europe on a C 17. X (formerly Twitter). 5 April. URL: <https://x.com/AndrewBGreene/status/1511148955954184193> [Accessed: 04.01.2025].

Australia joins 'drone coalition' agreement to aid in Ukraine war effort. (2024). The Guardian. 21 March. URL: <https://cutt.ly/hrweirKq> [Accessed: 04.01.2025].

Australia pledges further support to Ukraine. Prime Minister of Australia. 26 June 2023. URL: <https://www.pm.gov.au/media/australia-pledges-further-support-ukraine> [Accessed: 04.01.2025].

Australia pledges increased military support for Ukraine at NATO summit in Washington. (2024). ABC News. 11 July. URL: <https://cutt.ly/XrweiGsv> [Accessed: 04.01.2025].

Australia providing Ukraine with \$20m in military aid. (2023). The West Australian. 24 October. URL: <https://cutt.ly/Jrweozaq> [Accessed: 04.01.2025].

Australia sends M777 155mm howitzers to Ukraine. (2022). *DefBrief*. 27 April. URL: <https://cutt.ly/trweoGmQ> [Accessed: 04.01.2025].

Australia to Boost Ukraine's Maritime Defences. (2024). Australian Government Department of Defence. 5 November. URL: <https://cutt.ly/Srweo6Ys> [Accessed: 04.01.2025].

Australia to offer 300 DefendTex D40 kamikaze drones to Ukrainian army. (2022). Army Recognition. 25 August. URL: <https://cutt.ly/qrwepU91> [Accessed: 04.01.2025]

Australian support to Ukraine. (2022). Australian Government Department of Defence. 1 March. URL: <https://cutt.ly/Srwep1FW> [Accessed: 04.01.2024].

Dmytro Kuleba (2022). Grateful to Australia for the new security assistance package which includes training for our forces and 30 additional Bushmasters. X (formerly Twitter). 26 October. URL: <https://x.com/DmytroKuleba/status/1585289312731635713> [дата звернення: 04.01.2025].

Doran M. (2023). Australia pledges drone system for Ukraine, announces additional sanctions on those complicit in Russia's invasion. ABC News. 23 February. URL: <https://cutt.ly/Erwescq1> [Accessed: 04.01.2025].

Edwards E. (2022). We are running out of ammunition: Australia bolsters military aid to Ukraine. *9News*. 19 June. URL: <https://cutt.ly/8rwes2AI> [Accessed: 04.01.2025].

EOS Electro Optic Systems to supply Remote Weapon Systems to Ukraine. (2023). *Army Recognition*. 26 April. URL: <https://cutt.ly/5rwedgiU> [Accessed: 04.01.2025].

Felton B. (2024). Australian JDAM-ERs sent to Ukraine. *Australian Defence Magazine*. 1 November. URL: <https://cutt.ly/hrwedTD3> [Accessed: 04.01.2025].

France and Australia will supply artillery shells to Ukraine. (2023). *Le Monde*. 30 January. URL: <https://cutt.ly/jrwedZPG> [Accessed: 04.01.2025].

Government commits more support for Ukraine. (2024). Australian Department of Defence. 4 March. URL: <https://cutt.ly/8rwed7BT> [Accessed: 04.01.2025].

Greene A. (2023). Australia expands Ukraine military training mission, faces growing pressure to re-open embassy in Kyiv. ABC News. URL: <https://cutt.ly/arwefgnO> [Accessed: 04.01.2025].

Greene A. (2024). Ukraine to receive aging Abrams tanks in latest Australian military aid package. *ABC News*. 16 October. URL: <https://cutt.ly/6rwefJXL> [Accessed: 04.01.2025].

Hermant N. (2023). Australian 'drone killer' system Slinger heading for Ukraine. ABC News. 2 October. URL: <https://cutt.ly/Xrwef5GG> [Accessed: 04.01.2025].

Hurst D. (2023). Australian troops fly to UK to teach Ukrainian recruits 'infantry tactics for urban and wooded environments'. The Guardian. 17 January. URL: <https://cutt.ly/NrweqfIrl> [Accessed: 04.01.2025].

M113s and more Bushmasters for Ukraine. (2022). *Australian Defence*. 19 May. URL: <https://cutt.ly/brweAirA> [Accessed: 04.01.2025].

Malyasov D. (2023). Ukraine's ambassador to Australia tests new counter-drone system. Defence Blog. 1 September. URL: <https://cutt.ly/4rwehYqL> [Accessed: 04.01.2025].

Mehta A. (2024). Australia to award 155 shell production contract in coming 'weeks,' minister says. *Breaking Defense*. 22 October. URL: <https://cutt.ly/zrweh3BF> [Accessed: 04.01.2025].

Oleksii Reznikov. (2022). Thanks to Bushmaster armored vehicles, the Armed Forces of Ukraine successfully reached the Oskil River and continued liberating the Kharkiv region. X (formerly Twitter). 12 September. URL: <https://x.com/oleksiireznikov/status/1569040243206098951> [Accessed: 29.12.2024]

Operation Kudu. (2024). Australian Department of Defence. URL: <https://cutt.ly/Yrwejkza> [Accessed: 04.01.2025].

Paul Lehmann. (2023). Australia pledges further support to Ukraine, including military assistance and humanitarian aid. X (formerly Twitter). 4 December. URL: <https://x.com/AUinUA/status/1731735514040930305> [Accessed: 04.01.2025].

Scott Morrison says Australia will send Bushmasters to Ukraine. (2022). *ABC News*. 1 April. URL: <https://cutt.ly/SrwejHVf> [Accessed: 04.01.2025]

SPEE3D and the Australian Government Empowering Ukraine's Defence. (2023). URL: <https://cutt.ly/WrwekbRH> [Accessed: 04.01.2025].

Thales supplies ACAR weapons to Ukraine. (2023). URL: <https://cutt.ly/Erwek1S3> [Accessed: 04.01.2025].

The flat-packed cardboard drones held together with elastic bands that are taking out Russian jets in Ukraine. (2023). *Forces News*. 20 September. URL: <https://cutt.ly/QrweInkH> [Accessed: 04.01.2025].

Ukrainian Ambassador inspects Sentinel vessels destined for frontlines. (2024). URL: <https://cutt.ly/Trwel0vf> [Accessed: 04.01.2025]

Vasyl Myroshnychenko. (2022). URL: <https://www.facebook.com/share/p/1BSda dqjds> [дата звернення: 04.01.2025].

References

Avstraliia hotuie dlia Ukrainy novyi paket dopomohy, shcho vkliuchatyne drony ta PZRK. (2023). Kabinet Ministriv Ukrainy. 10 July. URL: <https://cutt.ly/wrww6vYz> (ukr)

Avstraliia peredat bronetekniku dlia Ukrainy. (2023). *Military*. 12 July. URL: <https://cutt.ly/Rrweqf8e> (ukr)

«Velykyi krok vpered». Avstraliia nadast Ukraini dodatkovy viiskovu dopomohu na 20 milioniv dolariv – posol. (2022). *NV.ua*. 11 April. URL: <https://cutt.ly/QrweWDA1> (ukr)

Hlava derzhavy u Kyievi zustrivsia z Prem'ier-ministrom Avstralii. (2022). Ofis Prezydenta Ukrainy. 3 July. URL: <https://cutt.ly/YrweW6Rz> (ukr)

Zernetska O., Myronchuk O. (2023). Vnesok Avstralii yak osnovnoho soiuznyka SSHA poza NATO u dopomohu Ukraini v protystoyanni rosiyskiy viyskoviy ahresii v 2014–2023 rr. *Amerykanska istoriia ta polityka*. №16. S. 49–60. (ukr)

ZSU na Skhodi vykorystovuyut ridkisne «vantazhne bronetaksi» na bazi M113 z Avstralii. (2023). *Defense Express*. 26 March. URL: <https://cutt.ly/WrweemaB> (ukr)

Komanduvannia Desantno-shturmovykh viisk Zbroinykh Syl Ukrainy. (2022). Bil'she ozbroiennia i viiskovoi tekhniki, bil'she diplomatychnoi pidtrymky Ukraini poobitsiav senator Avstraliis'koho parlamentu. 3 July. URL: <https://fb.watch/wOuH84Anca/> (ukr)

Mykhailova H. (2024). «Try sokry» dopomahayut ZSU znyshchuvaty voroha na fronti: foto, video. *Telegraf*. 1 June. URL: <https://cutt.ly/Crwee5rK> (ukr)

M777 u ZSU: usi podrobytsi – vid snaryadiv do systemy upravlinnya vohnem ta shcho hovoryat sami biytsi. (2022). *Defense Express*. 14 May. URL: <https://cutt.ly/irwetu4M> (ukr)

Odnorazovi avstraliis'ki drony z kartonu na sluzhbi ukrains'koho viiska. (2023). *Militarnyi*. 20 March. URL: <https://cutt.ly/grwetTBM> (ukr)

Po aerodromu u Kursku vdarili drony... z kartonu: zhurnalist pokazav video vyprobuvan. (2023). *Telegraf*. 31 August. URL: <https://cutt.ly/mrweytjp> (ukr)

\$50 million Australian support for International Fund for Ukraine. (2024). Australian Department of Defence. 15 February. URL: <https://cutt.ly/6rweySYT> (eng)

Additional military assistance to Ukraine. (2022). Australian Department of Defence. 31 March. URL: <https://cutt.ly/nrweut8L> (eng)

Additional support to Ukraine. (2022). Australian Department of Foreign Affairs and Trade. 20 March. URL: <https://cutt.ly/PrweuWk6> (eng)

Andrew Greene. (2022). Exclusive pic of one of the first four Australian Bushmasters freshly repainted and refitted ahead of being flown to Europe on a C-17. X (formerly Twitter). 5 April. URL: <https://x.com/AndrewBGreene/status/1511148955954184193> (eng)

Australia joins 'drone coalition' agreement to aid in Ukraine war effort. (2024). *The Guardian*. 21 March. URL: <https://cutt.ly/hrweirKq> (eng)

Australia pledges further support to Ukraine. (2023). Prime Minister of Australia. 26 June. URL: <https://www.prm.gov.au/media/australia-pledges-further-support-ukraine> (eng)

Australia pledges increased military support for Ukraine at NATO summit in Washington. (2024). *ABC News*. 11 July. URL: <https://cutt.ly/XrweiGsv> (eng)

Australia providing Ukraine with \$20m in military aid. (2023). *The West Australian*. 24 October. URL: <https://cutt.ly/Jrweozaq> (eng)

Australia sends M777 155mm howitzers to Ukraine. (2022). *DefBrief*. 27 April. URL: <https://cutt.ly/trweoGmQ> (eng)

Australia to Boost Ukraine's Maritime Defences. (2024). Australian Government Department of Defence. 5 November. URL: <https://cutt.ly/Srweo6Ys> (eng)

Australia to offer 300 DefendTex D40 kamikaze drones to Ukrainian army. (2022). *Army Recognition*. 25 August. URL: <https://cutt.ly/qrweuU91> (eng)

Australian support to Ukraine. (2022). Australian Government Department of Defence. 1 March. URL: <https://cutt.ly/Srweu1FW> (eng)

Dmytro Kuleba. (2022). Grateful to Australia for the new security assistance package which includes training for our forces and 30 additional Bushmasters. X (formerly Twitter). 26 October. URL: <https://x.com/DmytroKuleba/status/1585289312731635713> (eng)

Doran M. (2023). Australia pledges drone system for Ukraine, announces additional sanctions on those complicit in Russia's invasion. ABC News. 23 February. URL: <https://cutt.ly/Erwescq1> (eng)

Edwards E. (2022). We are running out of ammunition: Australia bolsters military aid to Ukraine. 9News. 19 June. URL: <https://cutt.ly/8rwes2AI> (eng)

EOS Electro Optic Systems to supply Remote Weapon Systems to Ukraine. (2023). *Army Recognition*. 26 April. URL: <https://cutt.ly/5rwedgiU> (eng)

Felton B. (2024). Australian JDAM-ERs sent to Ukraine. *Australian Defence Magazine*. 1 November. URL: <https://cutt.ly/hrwedTD3> (eng)

France and Australia will supply artillery shells to Ukraine. (2023). *Le Monde*. 30 January. URL: <https://cutt.ly/jrwedZPG> (eng)

Government commits more support for Ukraine. (2024). Australian Department of Defence. 4 March. URL: <https://cutt.ly/8rwed7BT> (eng)

Greene A. (2023). Australia expands Ukraine military training mission, faces growing pressure to re-open embassy in Kyiv. ABC News. URL: <https://cutt.ly/arwefgnO> (eng)

Greene A. (2024). Ukraine to receive aging Abrams tanks in latest Australian military aid package. ABC News. 16 October. URL: <https://cutt.ly/6rwefJXL> (eng)

Hermant N. (2023). Australian 'drone killer' system Slinger heading for Ukraine. ABC News. 2 October. URL: <https://cutt.ly/Xrwef5GG> (eng)

Hurst D. (2023). Australian troops fly to UK to teach Ukrainian recruits 'infantry tactics for urban and wooded environments'. The Guardian. 17 January. URL: <https://cutt.ly/NrwegfIrl> (eng)

M113s and more Bushmasters for Ukraine. (2022). *Australian Defence*. 19 May. URL: <https://cutt.ly/brweAirA> (eng)

Malyasov D. (2023). Ukraine's ambassador to Australia tests new counter-drone system. Defence Blog. 1 September. URL: <https://cutt.ly/4rwehYqL> (eng)

Mehta A. (2024). Australia to award 155 shell production contract in coming 'weeks,' minister says. *Breaking Defense*. 22 October 2024. URL: <https://cutt.ly/zrweh3BF> (eng)

Oleksii Reznikov. (2022). Thanks to Bushmaster armored vehicles, the Armed Forces of Ukraine successfully reached the Oskil River and continued liberating the Kharkiv region. X (formerly Twitter). 12 September. URL: <https://x.com/oleksiireznikov/status/1569040243206098951> (eng)

Operation Kudu. Australian Department of Defence. 2024. URL: <https://cutt.ly/Yrwejjzka> (eng)

Paul Lehmann. Australia pledges further support to Ukraine, including military assistance and humanitarian aid. X (formerly Twitter). 4 December 2023. URL: <https://x.com/AUinUA/status/1731735514040930305> (eng)

Scott Morrison says Australia will send Bushmasters to Ukraine. ABC News. 1 April 2022. URL: <https://cutt.ly/SrwejhVf> (eng)

SPEE3D and the Australian Government Empowering Ukraine's Defence. (2023). URL: <https://cutt.ly/WrwekbRH> (eng)

Thales supplies ACAR weapons to Ukraine. (2023). URL: <https://cutt.ly/Erwek1S3> (eng)

The flat-packed cardboard drones held together with elastic bands that are taking out Russian jets in Ukraine. (2023). Forces News. 20 September. URL: <https://cutt.ly/QrweInkH> (eng)

Ukrainian Ambassador inspects Sentinel vessels destined for frontlines. (2024). URL: <https://cutt.ly/Trwel0vf> (eng)

Vasyl Myroshnychenko (2022). URL: <https://www.facebook.com/share/p/1BSdadqjdS> (eng)

Rudko S.

**THE ROLE OF AUSTRALIA IN STRENGTHENING UKRAINE'S DEFENSE
CAPABILITIES: AN ANALYSIS OF MILITARY
ASSISTANCE IN 2022 – 2024**

The article analyzes Australia's military support to Ukraine during the Russian-Ukrainian war from 2022 to 2024. The key areas of assistance are highlighted, including the supply of armored vehicles, artillery systems, ammunition, unmanned aerial vehicles, and precision aviation weapons. Australia's participation in international initiatives, including the "Drone Coalition" and the International Fund for Ukraine under the auspices of the United Kingdom, is characterized. The significance of the training mission Operation Kudu, under which Australian instructors trained over 2,000 Ukrainian servicemen, is noted. The role of Slinger anti-drone systems and Sypaq Corvo logistical drones in enhancing the operational effectiveness of the Armed Forces of Ukraine on the battlefield is examined. The importance of Australia's strategic decisions regarding the joint production of artillery shells with France and the development of national production capacities within the Guided Weapons and Explosive Ordnance Enterprise program is emphasized. Australia's contribution to strengthening Ukraine's defense potential through the transfer of JDAM-ER aviation bombs, M1A1 Abrams tanks, and armored vehicles is analyzed. The article concludes that Australia's military support has played a significant role in enhancing Ukraine's defense capabilities and improving its combat readiness in countering Russian aggression.

Keywords: russian-Ukrainian war, international military assistance, Australia, Ukraine, Operation Kudu.